
Mødefora Bestyrelsesmøde 55 i Astra

Tid 8. april 2022 kl. 12.30 - 15.00

Sted Dampfærgevej 27-29, 2100 København Ø

Deltagere Jakob Harder (JH), formand,
Merethe Frøyland (MF), leder, Naturfagsenteret
Jesper Rud Christoffersen (JRC), afdelingsleder, Munkegårdsskolen
Anne Sofie Jensen (ASJ), uddannelseschef U/Nord
Jette Rygaard (JR), rektor, Vesthimmerlands Gymnasium

A�ud:
Kasper Palm (KP), forbundssekretær, Dansk Metal
Grete Bertelsen (GB), prodekan, KU Science

Astras direktion
Mikkel Bohm (MB), direktør
Dorte Salomonsen (DSA), talent- og udviklingschef (referent)
Bo Lykke Fredsgaard (BF), forankringschef
Bjarne Clausen (BC), økonomichef

Lise Nørgaard (LN), Kommunikationschef under punkt 2

Morten Weinreich, institutionsrevisor fra EY ifm. punkt 3

Dagsorden

1. Godkendelse af dagsorden

2. Meddelelser fra formand og direktør

3. Årsrapport 2021 inkl protokollat

4. Budgetopfølgning jan-feb 2022

5. Astras økonomi 2023-25

6. Aktivitetsoversigt

7. Årsprogram 2022

8. Medarbejderobservatør i bestyrelsen

9. Evaluering af mødet

10. Evt.
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Bilagsoversigt:
1. Årsrapport 2021
2a + b Revisionsprotokollat samt ledelsens bemærkninger
3. Budgetopfølgning jan-feb 2022
4. Notat om Astras økonomi 2023-25
5. Aktivitetsoversigt
6. Årsprogram 2022
7. Medarbejderobservatør i bestyrelsen

1. Godkendelse af dagsorden

● Bestyrelsen godkender dagsorden.

Beslutning: Bestyrelsen godkendte dagsorden.

2.  Meddelelser fra formand og direktør

Indstilling:
● Bestyrelsen tager meddelelserne til efterretning.

Beslutning:
● JH og MB berettede om en veloverstået Big Bang konference d. 6.-7. april, inklusiv

møder i flere af Astras netværk. Som noget nyt i år var den fysiske konference
suppleret med flow-tv samt mange filmklip til senere brug.

● Unge Forskere finale, Science Expo a�oldes d. 24.-26. april i Øksnehallen.
● Lise Nørgaard, ny kommunikationschef ansat pr. 1.4.22 blev præsenteret for

bestyrelsen.

3. Årsrapport 2021

Indstilling:
● Bestyrelsen godkender årsrapport 2021 (bilag 1) samt revisionsprotokollat (bilag

2a+b)

Sagens kerne:
● Astras årsrapport 2021 viser et overskud på kr. 1.935.421
● Protokollatet viser en blank påtegning og blot en enkelt bemærkning om

indkøbspolitik
● Morten Weinreich, institutionsrevisor fra EY deltager i dette punkt

Beslutning:
● Bestyrelsen godkendte årsrapport 2021 samt revisionsprotokollatet. Bestyrelsen tog

ledelsens bemærkninger til efterretning og udtrykte ros til rapporterne.
Dokumenterne udsendes til elektronisk underskrift.
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4. Budgetopfølgning jan-feb 2022

Indstilling:
● Bestyrelsen orienteres om regnskabsopfølgning for jan-feb 2022

Sagens kerne:
● Perioderesultatet viser et overskud på kr. 1.420.263
● Der er forsigtige indikationer på et bedre resultat end budgetteret, men det afventer

prognose 1.

Beslutning:
● Bestyrelsen tog regnskabsopfølgning for jan-feb 2022 til efterretning.

5. Astras økonomi 2023-25

Indstilling:
● Bestyrelsen drøfter notat om Astras økonomi 2023-25 og fastsætter næste skridt

Sagens kerne:
● Som opfølgning på drøftelsen på sidste bestyrelsesmøde har Astras direktion med

input fra medarbejderne udarbejdet notat om Astras økonomi 2023-25
● Notatet indeholder budgetskitse for 2023-25 samt konkrete forslag til øgede

indtægter og besparelser
● Konklusionen er, at der er mange muligheder for at justere på Astras økonomi,

således at vi kan være i balance fremover

Beslutning:

Bestyrelsen godkendte budgetskitsen, med følgende bemærkninger:
● At det overordnet er tilfredsstillende, at der allerede nu kan peges på tiltag, der kan

lede til et langsigtet budget i balance. Bestyrelsen tilsluttede sig samtlige
handlepunkter

● At der er usikkerhed ift de besparelser, der vedrører finanslov. Bestyrelsen
understregede i tilknytning hertil sin opbakning til at bringe den betydelige
usikkerhed som ukendte beskæringer i finanslovsbevilling såvel som det løbende
omprioriteringsbidrag frem for både embedsværk i UVM og om nødvendigt politisk,
da det på lang sigt eroderer Astras grundlag for at understøtte formålet.

● At der er usikkerhed ift de besparelser, der vedrører forhøjede timepriser, men at
der skal arbejdes videre med de foreslåede tiltag.

Bestyrelsen anser arbejdet som et godt udgangspunkt for fortsat opmærksomhed på at
sikre balance i de treårige budgetter.

6. Aktivitetsoversigt

Indstilling:
● Bestyrelsen orienteres om Astras aktiviteter og kan stille spørgsmål og kommentere
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Sagens kerne:
● Astras aktiviteter fremgår af bilag 5.

Beslutning:
Bestyrelsen tog orientering om aktivitetsoversigten til efterretning. JR og ASJ gjorde
opmærksom på, at kommunikation på astra.dk og SoMe i højere grad skal være skarpe på
hvem målgruppen er. Heraf følger naturligt, at layout tilpasses, så også
ungdomsuddannelserne kan genkende sig selv i Astras medier.

7. Årsprogram 2022

Indstilling:
● Bestyrelsen orienteres om Astras Årsprogram 2022 (bilag 6)

Sagens kerne:
● Astra udarbejder hvert år iht §6 i Lov om nationalt naturfagscenter et årsprogram,

der godkendes af børne- og undervisningsministeren
● Årsprogram 2022 er nu godkendt af ministeren og vedlægges i bilag 6

Beslutning:
Bestyrelsen tog orienteringen om Astras årsprogram 2022 til efterretning. Bestyrelsen
pegede på mulige samarbejdspartnere om bæredygtighed i undervisningen.

8. Ad hoc medarbejderobservatør i bestyrelsen

Indstilling:
● Bestyrelsen træffer beslutning om hvorvidt der skal være en ad hoc

medarbejderobservatør i bestyrelsen.

Sagens kerne:
● Der er et ønske fra Astras medarbejdere om en observatør i bestyrelsen. På

baggrund af dette ønske har MB sammen med næstformanden i SU, Henning
Haack, udarbejdet et notat om spilleregler for en sådan observatør (bilag 7)

Beslutning:
Bestyrelsen besluttede, at der ikke udpeges en ad hoc medarbejderobservatør i
bestyrelsen. Bestyrelsen ønskede en styrket dialog og medarbejderinput ved at inddrage
de relevante medarbejdere i relevante punkter på bestyrelsesmøderne, samt at facilitere, at
bestyrelsen kan deltage på Astradage eller lignende arrangerer sammen med
medarbejderne.

9. Evaluering af mødet

Indstilling:
● Bestyrelsen evaluerer kort bestyrelsesmødets form og indhold.

Beslutning:
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Fremover indtænkes medarbejdere i relevante punkter. Derudover kvitterede bestyrelsen
for et godt møde.

10. Evt.

Sagens kerne:
● Erhvervsuddannelsernes videnscentre

Beslutning:
ASJ opfordrede Astra til at have en opmærksomhed på Erhvervsuddannelsernes
videnscentre ift resultater og synergier.
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Dette dokument er underskrevet digitalt via Penneo.com. Signeringsbeviserne i 

dokumentet er sikret og valideret ved anvendelse af den matematiske hashværdi af 

det originale dokument.  Dokumentet er låst for ændringer og tidsstemplet med et 

certi�kat fra en betroet tredjepart. Alle kryptogra�ske signeringsbeviser er indlejret i 

denne PDF, i tilfælde af de skal anvendes til validering i fremtiden.

Sådan kan du sikre, at dokumentet er originalt

Dette dokument er beskyttet med et Adobe CDS certi�kat. Når du åbner dokumentet 

i Adobe Reader, kan du se, at dokumentet er certi�ceret af Penneo e-signature ser-

vice <penneo@penneo.com>. Dette er din garanti for, at indholdet af dokumentet 

er uændret. 

Du har mulighed for at efterprøve de kryptogra�ske signeringsbeviser indle-

jret i dokumentet ved at anvende Penneos validator på følgende websted: 

https://penneo.com/validate

Underskrifterne i dette dokument er juridisk bindende. Dokumentet er underskrevet via Penneo™ sikker digital underskrift.
Underskrivernes identiteter er blevet registereret, og informationerne er listet herunder.

“Med min underskrift bekræfter jeg indholdet og alle datoer i dette dokument.”

Merethe Frøyland
Bestyrelsesformand

På vegne af: Bestyrelsesmedlem

Serienummer: 9578-5998-4-926159

IP: 129.240.xxx.xxx

2022-09-23 14:09:24 UTC

Jette Rygaard
Bestyrelsesmedlem

På vegne af: Bestyrelsesmedlem

Serienummer: PID:9208-2002-2-354502888140

IP: 85.191.xxx.xxx

2022-09-23 18:12:50 UTC

Jakob Aagaard Harder
Bestyrelsesformand

På vegne af: Bestyrelsesformand

Serienummer: PID:9802-2002-2-241662340712

IP: 2.105.xxx.xxx

2022-09-25 21:41:34 UTC

Anne Sofie Jensen
Bestyrelsesmedlem

På vegne af: Bestyrelsesmedlem

Serienummer: PID:9208-2002-2-968338287647
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